
 
P R O T O K Ó Ł 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska,  
Bezpieczeństwa i Przestrzegania Prawa Rady Gminy Świdwin                       

odbytego w dniu 20 kwietnia 2010 roku 
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Lista obecności stanowi załącznik do protokołu 
 
W spotkaniu udział wzięli: 
1. Pan Kazimierz Lechocki  - Przewodniczący Rady Gminy 
2. Pan Krzysztof Kaszuba - Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
3 Pani Dorota Rakowska - Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
4. Pan Zdzisław Pawelec - Wójt Gminy 
5. Pani Halina Czajkowska - Sekretarz Gminy 
6. Pani Renata Kamińska - Skarbnik Gminy 
7. Pani Magdalena Grobela -  Technolog Międzygminnego Zakładu Gospodarki 

Odpadami w Wardyniu Górnym 
8. Pani Anna Zwierzyńska - Inspektor ds Ochrony Środowiska Urzędu Gminy 
9. Pan Bartłomiej Szewczak - Strażnik Gminny 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Przestrzeganie Regulaminu Porządku na terenie gminy – działalność 
Międzygminnego Zakładu Gospodarki Odpadami w Wardyniu Górnym 

2. Wolne wnioski 
 
Ad.1. PRZESTRZEGANIE REGULAMINU PORZĄDKU NA TERENIE 

GMINY – DZIAŁALNOŚĆ MIĘDZYGMINNEGO ZAKŁADU 
GOSPODARKI ODPADAMI W WARDYNIU GÓRNYM 
 

 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba skierował 
pytanie do Strażnika Gminnego.  
Co się robi w zakresie usuwania śmieci. Nie ma takiej drogi z wjazdem do lasu 
na terenie gminy, gdzie nie byłoby śmieci.  Coś trzeba z tym zrobić. Należałoby 
kopać w tych śmieciach i doszukiwać się śladów właściciela.  
 
Strażnik Gminny Pan Bartłomiej Szewczak odpowiedział, że porządki robione 
są na bieżąco. Poszukiwania właścicieli śmieci przynoszą efekty. Robimy tak 
jak sugerował Pan Kaszuba – grzebiemy.  
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Czterem osobom udowodniono wysypywanie śmieci w niedozwolonych 
miejscach – osoby te zostały ukarane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Lechocki proponuje 
opodatkować wszystkich mieszkańców za wywóz śmieci. Z przewoźnikami 
zmienić zapis w umowie – „odpłatność nie za pojemnik, a ustalić stawkę 
miesięczną”. Robi tak wiele gmin i daje to oczekiwane efekty.  
 
Radny Pan Antoni Giluk zwrócił się z pytaniem, czy wszyscy mieszkańcy mają 
podpisane umowy na wywóz śmieci.  
 
Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec wyjaśnił, że nie wszyscy. Problem tkwi                   
w tym, że śmieci odbiera kilku przewoźników. Gdyby czynności te wykonywał 
jeden przewoźnik, byłaby większa możliwość ustalenia, kto nie posiada 
aktualnej umowy.  
 
Na temat funkcjonowania Międzygminnego Zakładu Gospodarki Odpadami                 
w Wardyniu Górnym wypowiedziała się Technolog Zakładu Pani Magdalena 
Grobela. 
W 2009 roku funkcjonowanie Zakładu opierało się  na dalszym rozwijaniu 
systemu selektywnej zbiórki odpadów – nadal wydawane były pojemniki do 
selektywnej zbiórki. 
W zakresie zbiórki odpadów nadal opieraliśmy się o współpracę z firmami 
świadczącymi usługi w zakresie zbiórki i transportu odpadów działającymi na 
terenie gmin – udziałowców.  
Jeśli chodzi o kwestie technologiczne dotyczące realizacji planu działań na rok 
2009 – został pozytywnie zaopiniowany przez Radę Nadzorczą i zatwierdzony 
przez Współudziałowców Spółki w ubiegłym roku.  
Plan ten zakładał osiągnięcie określonych wartości przychodów i wydatków                   
w 2009 roku. W zakresie przychodów zakładano przyjęcie 7.000 ton. Niestety,  
z powodu ograniczenia ilości dostarczanych odpadów komunalnych przez 
niektórych przewoźników (ZUK o 500 ton mniej, EKO-FIUK o 1.000 ton 
mniej) nie udało nam się osiągnąć tej wartości. Przyjęliśmy 5.178 ton (o 1.500 
ton mniej w stosunku do roku 2008).  
 
Aby zrekompensować zmniejszenie przyjęcia ilości odpadów komunalnych 
zmieszanych, a co za tym idzie mniejsze przychody, musieliśmy pozyskać inne 
rodzaje odpadów – między innymi odpady budowlane, osady ściekowe. 
 
W drugim półroczu 2009 roku pozyskaliśmy nowego kontrahenta 
dostarczającego odpady budowlane – 2.600 ton. Jest to dla nas korzystne, 
ponieważ zrekompensowało nam przychody, a z tytułu ich składowania 
odprowadzamy mniejszą opłatę marszałkowską – nie 100 zł. , a 16 zł/za 1 tonę. 
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Ogółem przyjęliśmy do Zakładu o 3.000 ton więcej odpadów budowlanych                 
w stosunku do roku 2008 (papy, gruzu, materiałów izolacyjnych itp.). 
Jeśli chodzi o przychody z przyjęcia osadów ściekowych, to przekroczyliśmy 
zakładane wartości. Planowano przyjęcie 3.500 ton, a przyjęto 4.785 ton (ponad 
1.000 ton więcej niż w roku 2008) – (ZUK ten sam poziom – 1.500 ton, ZGK                
i RWIK – więcej). 
Przychody ze sprzedaży kompostu również przekroczyły zakładane wartości – 
sprzedaliśmy 1.436 ton (po 40 zł./1 tonę) 
W zakresie przychodów dotyczących sprzedaży wysegregowanych odpadów 
surowcowych, ze względu na nieopłacalność selektywnej zbiórki, zmniejszyła 
się ilość przywożonych do zakładu odpadów. Ceny sprzedaży poszczególnych 
rodzajów wysegregowanych odpadów były niższe. Mimo to przychody ze 
sprzedaży utrzymały się na zakładanym poziomie. Sprzedaliśmy 439 ton (około 
30 ton mniej niż w roku 2008). 
Wzrostowy wskaźnik przychodów w stosunku do założeń planu uwidocznił się 
w przychodach ze sprzedaży usług związanych z działalnością sortowni – 
segregacja, belowanie, ładowanie. Umowa z REMONDIS  - przychody ogółem 
z działalności Spółki w 2009 roku okazały się większe od zakładanych. 
Natomiast koszty i wydatki w 2009 roku zostały utrzymane na zakładanym 
poziomie.  
Przyjęty plan wydatków zakładał deficyt na 700.000 zł. W kwocie deficytu 
350.000 zł  stanowiła rata kapitałowa pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zaciągniętej na budowę zakładu.  
W lipcu 2009 roku Zarząd wystąpił do Wspólników z wnioskiem                                
o podwyższenie kapitału zakładowego Spółki. 
W miesiącu grudniu wpłacone przez Wspólników kwoty zostały przekazane na 
spłatę pożyczki.  
Ogółem w roku 2009 udało nam się zmniejszyć stratę i dzięki podwyższeniu 
kapitału deficyt budżetowy został obniżony.  
Mimo to, w roku 2010 może być podobna sytuacja – rata pożyczki wzrosła do 
kwoty 450.000 zł. . 
 
Spółka poczyniła starania o pozyskanie większej ilości odpadów komunalnych, 
a zatem zwiększenia przychodów. W grudniu 2009 roku podpisano 
porozumienie z miastem Białogard w zakresie gospodarki odpadami, co pozwoli 
na przyjęcie większej ilości odpadów.  
 
Dla obniżenia kosztów związanych z wywozem odcieków ze składowiska                   
(w planie stanowiły dużą wartość) Spółka kupiła wóz asenizacyjny i od grudnia 
ścieki wywożone są we własnym zakresie.  
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Uzyskaliśmy też decyzję Burmistrza Połczyna Zdroju zezwalającą na 
opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transportu odcieków z gminy 
Połczyn Zdrój. 
 
Pani Magdalena Grobela przytoczyła też kilka danych dotyczących gminy 
Świdwin. 
 
W roku 2009 do Międzygminnego Zakładu Gospodarki Odpadami w Wardyniu 
Górnym z gminy Świdwin trafiało: 
 
 odpady komunalne ............................... 91,52 Mg – tj. 15 ton na miesiąc 
 surowce wtórne .................................... 31,82 Mg – tj. 5,3 tony na miesiąc 
 szkło ..................................................... 22,54 Mg 
 
Zbiórka 17 kwietnia 2010 roku: 
 
 wielkogabaryty  ................................... 15,88 Mg 
 zużyty sprzęt ... .................................... 1,52 Mg 
 opony  .................................................. 0,92 Mg 
 
Ad.2 WOLNE WNIOSKI 
 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Krzysztof Kaszuba po raz 
kolejny wnioskował do Pana Wójta o udrożnienie wszystkich nieprzejezdnych 
dróg gminnych. 
Sytuacja się pogarsza, ponieważ nowi rolnicy, którzy nabyli grunty od Agencji 
orząc pola zaorywują drogi.  
 
Komisja Rolnictwa ustaliła wyjazdowe posiedzenie w dniach 6 i 7 maja 2010 
roku w celu przeglądu dróg gminnych i chodników. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
 
Wiesława Żmudzińska 
 
 
 
 
Obrady Komisji nagrane na płytę DV stanowią załącznik do protokołu 


